
Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser

Til: Ministeren for forskning, innovation og videregående uddannelser

Dato: 10. juni 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 225
Forslag til lov om ændring af SU-loven, lov om befordringsrabat til studerende
ved videregående uddannelser og lov om befordringsrabat til uddannelsessø-
gende i ungdomsuddannelser m.v. (Ændring af reglerne om støttetid, be-
grænsninger i adgangen til Statens Uddannelsesstøtte til ungdomsuddannel-
ser, nye støttesatser for hjemmeboende, ændret satsregulering i perioden
2014-2021, øget støtte til befordringsgodtgørelse m.v.).
Af ministeren for forskning, innovation og videregående uddannelser (Morten
Østergaard)

Spørgsmål 25
Det fremgår af bemærkningerne til § 1, nr. 7, at:” Det er forventningen, at uni-
versitetet efter lovforslaget kun undtagelsesvis vil optage bachelorer eller pro-
fessionsbachelorer på en kandidatuddannelse og samtidig stille krav om, at
der skal suppleres, og som følge heraf vil aktiviteten blive meget begrænset.”
Skal det forstås sådan, at ministeren forventer et mindre optag på kandidatud-
dannelser af (professions)bachelorer , som ikke er direkte målrettet pågæl-
dende uddannelse? Eller skal det forstås sådan, at ministeren forventer at
universiteterne vil slække på kravene til faglig supplering?
Hvordan vil ministeren undgå, at universiteterne anlægger en strammere
praksis i forbindelse med optag af PB’er og MVU’er på beslægtede kandida-
tuddannelser, når universiteterne selv skal afholde udgifterne til supplerende
undervisningsaktiviteter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rosa Lund (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rosa.Lund@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Prehn
formand
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